



Stéphane Lecat, Honor Swimmer, France, 2007



Videos: [Interview 1](#) [Talks 1](#)

Stéphane Lecat won 3 Majors: 1997, 1999 and 2000 FINA Marathon Swimming World Series. His speed record set in 2000 in the 30-32 km lac St-Jean race of 6 hours 22 minutes and 45 seconds held to 2022 (and beyond).

He won the 2000 European 25 km championship and the 1997 Mediterranean Championship 15 km. He won lac St-Jean 34 km in Canada in 1996, 1999, and 2000; Rio Coronda 57 km in Argentina in 1996, 1997, 1999 and 2000; Lac Memphrémagog 42 km in Canada in 1995, 1996 and 2000; and Around-the-Island Marathon Swim 36km in Atlantic City, USA in 1996 and 2001.

Stéphane won 19 FINA World Cup professional races: third at the FINA World 25 km Championships in Japan in 2001; won the European 25 km Championships in Finland in 2000; second in the European 25 km Championships in Spain in 1997; and third in the European 25 km Championships in Italy in 1995. He also swam the English Channel in 8 hours and 19 minutes in 2003. He was the National Team Open Water Program Director (Directeur du Développement et des Équipes de France Eau Libre) and led the French Open Water team to many world championship medals and they placed consistently in the top 5 globally over several years.

Stéphane received The Irving Davids/Captain Roger W. Wheeler Memorial Award from the International Swimming Hall of Fame in 2018 for his contribution to the administration of open water swimming. He is also an inductee in the International Swimming Hall of Fame (2023).

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

French Translation

Stéphane Lecat a remporté 3 fois le Classement Général de la Coupe du Monde de Marathon FINA, en 1997, 1999 et 2000. Le record de vitesse de 6 heures 22 minutes et 45 secondes qu'il a établi en 2000 pour les 30-32 km de la course du Lac Saint-Jean tient encore à ce jour (2023).

Il a été sacré champion d'Europe du 25 km en 2000, ayant remporté le 15 km aux Championnats de Méditerranée en 1997. Il a remporté à la Traversée du Lac Saint-Jean en 1996, 1999 et 2000, le Rio Coronda (57 km) en Argentine en 1996, 1997, 1999 et 2000, le Lac Memphrémagog au Canada en 1995, 1996 et 2000 (42 km) et le marathon 'Around the Island' à Atlantic City, E-U, en 1996 et 2001.

Stéphane a remporté 19 étapes de Coupe du Monde ; s'est classé 3ème aux Championnats du Monde FINA 25 km au Japon en 2001, a remporté les Championnats d'Europe 25 km en Finlande en 2000, s'est classé 2ème aux Championnats d'Europe 25 km en Espagne en 1997, et 3ème aux Championnats d'Europe 25 km en Italie en 1995. Il a également réussi la traversée de la Manche en 2003, en 8h19. Il a été le Directeur du Développement et des Equipes de France Eau Libre, et sous sa direction l'Equipe de France de Natation Eau Libre a remporté de nombreuses médailles en Championnats du Monde, terminant régulièrement dans les 5 premiers du classement des médailles des nations.

Stéphane s'est vu attribuer le prix commémoratif 'Irving Davids/Captain Roger W. Wheeler Memorial Award', décerné par le "International Swimming Hall of Fame" en 2018, pour sa contribution en tant qu'administrateur à l'organisation de la natation Eau Libre. Il a également été intronisé au Temple de la renommée de la natation internationale (2023).